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ÖNKORMÁNYZATI, KÖZÉLETI ÉS KULTURÁLIS HÍRLAP

Dsida Jenõ

Hálaadás

Köszönöm, Istenem, az édesanyámat!

Amíg õ véd engem, nem ér semmi bánat!
Körülvesz virrasztó, áldó szeretettel,
Értem éjjel-nappal dolgozni nem restell.
Áldott teste, lelke csak érettem fárad.
Köszönöm, Istenem, az édesanyámat.

Köszönöm a lelkét, melybõl reggel, este
imádság száll Hozzád, gyermekéért esdve.

Köszönöm a szívét, mely csak értem dobban
– itt e földön senki sem szerethet jobban! –

Köszönöm a szemét, melybõl jóság árad,
Istenem, köszönöm az édesanyámat.

Te tudod, Istenem – milyen sok az árva,
Aki oltalmadat, vigaszodat várja.

Leborulva kérlek: gondod legyen rájuk,
Hiszen szegényeknek nincsen édesanyjuk!
Vigasztald meg õket áldó kegyelmeddel,
Nagy-nagy bánatukat takard el, temesd el!

Áldd meg édesanyám járását-kelését,
Áldd meg könnyhullatását, áldd meg szenvedését!
Áldd meg imádságát, melyben el nem fárad,
Áldd meg két kezeddel az édesanyámat!

Halld meg, jó Istenem, legbuzgóbb imámat:
Köszönöm, köszönöm az édesanyámat!!!

Tisztelt Lakosság!
Tájékoztatni szeretném Önöket a közelmúlt legfontosabb
eseményeirõl.
• 2008. április 3-án a Leader-pályázattal kapcsolatban hív-
tuk össze a helyi vállalkozókat. Ahhoz képest, hogy mintegy
száz meghívót küldtünk ki, a megjelentek száma a tízet  épp-
hogy csak meghaladta. Sajnálom, hogy ilyen szerény érdeklõ-
dés mutatkozott, hiszen egy párbeszédet szerettünk volna kez-
deményezni annak feltérképezésére, hogy hogyan tudnánk
összekapcsolni a helyi vállalkozások és az önkormányzat érde-
keit, elképzeléseit, hogyan tudnánk egymást segíteni ebben a
közös, mindkét – illetve mindhárom (a harmadik fél a civil
szervezetek) – fél aktív közremûködését igénylõ pályázati for-
mában. Szerettük volna megtudni a vállalkozók fejlesztési el-
képzeléseit, azokat beintegrálva, összedolgozva a többi pólus-
sal – a pályázati lehetõségeket megbeszélni. A megjelentekkel
hasznos, tartalmas beszélgetést folytattunk, mely alapjául
szolgálhat a közös munkának, s remélem, késõbb nagyobb si-
kerrel tudjuk bevonni a vállalkozókat a hasonló jellegû kezde-
ményezésekbe.
• Nagy érdeklõdés övezte az április 4-én megtartott közmeg-
hallgatást. Nem is csoda, hiszen olyan, az egész települést ér-
zékenyen érintõ témák kerültek napirendre tûzésre, mint a
csatorna pályázathoz szükséges víziközmû-társulat megalakí-
tásához kapcsoló kérdések, az Egészségügyi Centrum létesíté-
sének megvitatása, illetve a gyermekorvosi praxis létrehozásá-
nak lehetõsége. Utóbbi két pont esetében a képviselõ-testület
elgondolását figyelembe véve, a jelen lévõ lakosok véleményét
is kikértük. Egy „kis” malõrrel kezdõdött az esti fórum. A
szennyvízberuházással kapcsolatban kiküldött szóróanyag –
melynek hátoldala egyben egy meghívót is tartalmazott – le-
gyártása, mint a szervezés részeként felmerülõ tevékenység, a
miskolci székhelyû, s a víziközmû-társulat szervezésével megbí-
zott N-Alexander Kft. feladata volt. Ezen a Miskolcon legyár-
tott s a lakosok részére kiküldött anyagon az önkormányzat

(Folytatás a következõ oldalon!)
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díszterme lett helyszínként megjelölve. Mi ezt az idõpontot és
alkalmat kihasználva gondoltuk, hogy horderejére tekintettel
közmeghallgatás keretében tárgyaljuk a fenti témát, kiegészít-
ve a fontos, aktuális kérdésekkel. Így a már korábban kiküldött
szennyvízberuházásos szóróanyag helyszínét alapul véve, ah-
hoz igazodva jelöltük meg ugyanazt a helyszínt.

Középiskolai osztályfõnököm szavajárása volt, hogy lehet
hibázni, de azt észre kell venni, el kell ismerni, és ki kell javí-
tani. S valóban, a helyszín kijelölése elhibázott döntés volt.
Olyan nagy volt az érdeklõdés – s ennek másrészrõl nagyon
örülök –, hogy nem fértünk be a díszterembe. Ezt felismerve
átvonultunk az iskola tornatermébe, ahol – remélem – az elsõ
kézbõl kapott, részletes és hiteles információk feledtették ezt
a kellemetlenséget. Megértésüket így utólag is köszönöm.

A fórumon nagyon sok minden elhangzott, melyre – a té-
mától és a vérmérséklettõl függõen – mindenki másként rea-
gált. Volt „kirohanás” szó szerint és átvitt értelemben is, volt
olyan megjelent, aki higgadtan, megfontoltan, óvó és figyel-
meztetõ szándékkal kérdezett, volt aki magába fojtotta kérdé-
sét és nem merte feltenni azt, s volt olyan is köztünk, aki fi-
gyelmesen, csendesen végighallgatta a beszélõket. Ilyenek va-
gyunk. Ennyi, s ettõl még sokkal többféle embertípus. Ahány
ember, annyi féle – mondhatnánk.

Viszont egy biztos. A megjelent lakosság számából, s a he-
lyenként heves megnyilvánulásokból egyértelmû, hogy a la-
kosság is érzi a megvitatott kérdések, s a benne rejlõ lehetõsé-
gek rendkívüli súlyát.

Aki ott volt, elsõként a búcsútérre szánt Egészségügyi
Centrum létesítésével kapcsolatban felmerült kérdésekre tud-
hatta meg a válaszokat. Többek között, hogy a tárgyalások
folynak, a testület a jogi, pénzügyi és településfejlesztési bi-
zottság elnökeibõl álló ad-hoc bizottságot – melynek munká-
ját a polgármester és az alpolgármester is segíti – hozott létre,
a hatékonyabb egyeztetés érdekében. Az önkormányzatunkat
megkeresõ Szirt Invest Kft. egy szerzõdéstervezetet jutatott el
részünkre, melyet a jogi bizottság véleményez, és igyekszik be-
építeni azokat a jogi formulákat, melyek garanciát biztosíta-
nak az önkormányzatnak a szerzõdésben foglaltak megfelelõ
megvalósítására. Legfrissebb történések az ügyben az ingatlan
értékesítési árával kapcsolatos tárgyalások, illetve a terület át-
minõsítésével kapcsolatos intézkedések. Megállapodás esetén
a beruházó a megvalósulás legkorábbi dátumaként 2009 har-
madik negyedévét jelölte meg. A felmerült kérdésekre is vála-
szolva egyben, én is osztom azt a véleményt, hogy semmi bi-
zonytalanba nem szabad belemennie az önkormányzatnak,
nem szabad semmit kockáztatni, de jogilag megfelelõen lefe-
dett s garanciákkal ellátott, számunkra is elõnyös szerzõdés
megkötését követõen a település javát, fejlõdését szolgálná
egy ilyen korszerû létesítmény, melyben egy helyen lenne
megtalálható az összes alapellátás.

A második téma a gyermekorvosi praxis létrehozásának le-
hetõsége.

A Doktor néni nyugdíjba vonulását követõen az önkor-
mányzatra ruházta a praxisjogot, így most az önkormányzat
helyettesítés útján látja el az újtelepi körzetben az alapellátás
ezen részét. Az OEP-tõl kapott információk szerint, most nyíl-

na kedvezõ alkalom gyermekorvosi praxis létrehozására, mi-
vel az önkormányzat a tulajdonában álló praxist szétválaszt-
hatná. Így a kinti háziorvosi praxist úgy hirdethetné értékesí-
tésre, hogy csak felnõttkörzet, és a felszabaduló gyermekkár-
tyák segítségével gyermekorvosi praxist alakíthatna ki. A ki-
alakítás dátumának nem kell közvetlenül kötõdnie az Egész-
ségcentrum megvalósítási dátumához, annál korábban, más-
hol – például egyik felmerült lehetõség a régi gyógyszertár
épülete – is kialakítható. Ez az ügy is folyamatban van, tárgya-
lásokat folytatunk a jegyzõ asszonnyal, az OEP-pel, illetve az
ÁNTSZ-szel. A gyermekorvosi praxis kialakításának a lakos-
ság körében nagy a támogatottsága. Ezt jelzi, hogy a közmeg-
hallgatáson Hájas Kálmán, a helyi polgárõrség új vezetõje egy
802 lakos által aláírt aláírásgyûjtõ-ívet nyújtott át. Elmondása
szerint fenti mennyiséget 3 nap alatt gyûjtötték össze, s ha
több idõ állt volna rendelkezésükre a közmeghallgatásig, ak-
kor sokkal több, akár több ezer aláírást is összegyûjtöttek vol-
na. Ezt megerõsítve a fórumon jelenlévõ, körülbelül mintegy
250-300 lakos egyhangúlag, kivétel nélkül, szavazatával támo-
gatta a gyermekorvosi praxis létesítését.

Az Egészségügyi Centrum kérdéskörét kb. 8-10 ember ki-
vételével a jelen lévõ, fent említett több száz lakos egyhangú-
lag támogatta, a megvalósítás mellett voksolt. A szavazásra, a
lakosság véleményének ily módon történõ kikérésére azért
volt szükség, mert a két kérdés megosztotta a testületet, nem
volt egységes az álláspont, ezért az a döntés, illetve javaslat
született, hogy a lakosság véleményét megtudakolva, azt is fi-
gyelembe véve fogunk tovább haladni az ügyben.

Harmadikként következett a települést érintõ szennyvízbe-
ruházással és a víziközmû-társulat szervezésével kapcsolatos
kérdések megbeszélése. Az N-Alexander Kft. képviseletében
Zupcsán László úr, illetve a Tápiómenti Településfejlesztési
Társulás részérõl pedig Kovács Norbert adott választ a szerve-
zéssel, illetve a beruházással kapcsolatos kérdésekre. Kérdé-
sek voltak szép számmal. Ki-ki vehemenciája szerint, ingerül-
tebben vagy nyugodtabban tudakolta az általa problémásnak
vélt, esetleg nem ismert információkat. Azt hiszen, a két úri-
ember derekasan állta a kérdések ostromát, s legjobb tudásuk
szerint igyekeztek felvilágosítani a hallgatóságot. A többség
biztosan választ kapott a kérdésére, akinek azonban még ez-
után is akadt aggálya, problémája, azok számára április 5-én és
6-án (szombat-vasárnap) a polgármesteri hivatalban tartott
ügyeleten, illetve mindenkit a lakásán megkeresve álltak a
szervezõk rendelkezésre. A képviselõ-testületbõl Baloghné
Kovács Magdolna, Karai Istvánné, Kele Sándorné, Patócs Ist-
ván, Vajonné Baranyi Julianna és jómagam a lakosság körébõl
szervezett önkéntes, külsõ segítõkkel – Albert András, dr. Ott
János, Hájas Kálmán, Illés Károlyné, István János, Kele Tibor,
Szalóki Pálné, Windischmann János – vállaltuk, hogy a szerve-
zõkkel együtt járjuk a település utcáit, biztosítva a lakosokat
ezáltal arról, hogy valóban a társulás szervezõi járják a telepü-
lést, s próbálnak az ingatlanba bejutni. Sajnos, érthetõ a lako-
sok bizalmatlansága, mivel sok a rossz tapasztalat az idegen
házalókkal, szélhámosokkal kapcsolatban. A cég emberei is
megerõsítették, hogy amikor mi elkísértük õket, sokkal több
ingatlanba jutottak be és több szerzõdést kötöttek meg. Fenti
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személyek egyben meghatalmazottak is, s majd az alakulóülé-
sen 100-100 ingatlant fognak képviselni a településrõl. Segítõ
közremûködésüket köszönöm.

A lakosok a közmeghallgatáson, illetve a hétvégén meg-
tudhatták, hogy a szennyvízberuházás európai uniós pályázat-
ból valósulna meg. A pályázat benyújtásának elõfeltétele a ví-
ziközmû-társulat megalakítása, melyhez legalább a lakosok
2/3-ának csatlakozása szükséges. A lakosok által fizetendõ
összeg, érdekeltségi hozzájárulás mértéke 265000 Ft. Személy
szerint én is tisztában vagyok azzal, hogy ez a lakosság számá-
ra egy hatalmas anyagi teher, de azzal is, hogy a településünk
jövõje, fejlõdése – ezen belül a környezetvédelem, s nem utol-
sósorban saját kényelmünk – érdekében elodázhatatlan ez a
beruházás. Környezetünket csak egy bizonyos pontig szeny-
nyezhetjük, elõbb-utóbb vissza fog ütni a felelõtlen emberi
magatartás, ha magunk alá engedjük a szennyvizet, s ugyan-
ezen földbõl próbálunk ivóvizet nyerni. Ezt sokáig nem ûzhet-
jük büntetlenül. E dilemma megoldására kínálna lehetõséget
a szennyvízberuházás megvalósulása. A lakosság anyagi terhé-
nek mérséklése kapcsán magam is támogattam azt az elképze-
lést a térségi polgármesterek társulási ülésén, hogy ezt a
26.000 Ft-ot valamilyen módon csökkenteni kell. Így jutot-
tunk el a Fundamenta Lakáskassza Lakás-takarékpénztári
szerzõdéshez, melyet a Társulási Tanács a legkedvezõbb for-
mációnak talált. Így a fenti összegbõl 196000 Ft-ot kell megfi-
zetni, a többit az igénybe vett állami támogatás fedezi. Úgy
ítéltük meg továbbá, hogy a havi törlesztõrészletet minden-
képpen 2000 Ft alatt kell tartani, még ez megfizethetõnek
ígérkezik. Így alakult ki a végleges konstrukció: 100 hónap
idõtartamra havi 1960 Ft. Sokan kérdezték, mikor az utcákat
jártuk, mennyire biztos, hogy lesz csatorna? Mivel pályázatról
van szó, nem beszélhetünk 100%-os megvalósulási garanciá-
ról, ezt sem én, sem más reálisan nem tudja vállalni, megígér-
ni, de más lehetõség nincs. Csak ilyen formában, társulva (20
település), pályázati pénzbõl tudjuk megvalósítani ezt a hatal-
mas beruházást.
• Április elsõ napjaiban már évek óta megemlékezünk az
1849-es tavaszi hadjárat dicsõséges eseményeirõl.

E jeles történelmi évfordulót méltó módon megünneplik a
Tápió-vidék települései. Április 5-én mi is vendégül láthattuk
a hagyományõrzés elhivatott, korhû ruhákba öltözött képvise-
lõit, akikkel együtt felidézhettük a több mint másfél évszázad-
dal ezelõtti eseményeket. Megemlékeztünk és koszorút he-
lyeztünk el a Tûzoltó utca végén a Kossuth-emlékmûnél, tisz-
telegve nemzetünk kiemelkedõ alakja elõtt, aki Battha Sámu-
el vendégeként tartózkodott ekkor településünkön. Majd a
polgármesteri hivatalhoz vonultunk, miközben sokan megcso-
dálták a magyar és lengyel egyenruhákba öltözött fiatalokat.
A gyalogos hadtest a hivatalnál találkozott a lovas huszárok-
kal, s itt megkoszorúztuk Battha Sámuel mellszobrát. A ko-
szorúzások közben a Községtörténeti Baráti Kör Kossuth-nó-
tákat énekelt. Röviden köszöntöttem a megjelenteket és a je-
les vendégeinket: dr. Katona Tamás történészt, dr. Gedai Ist-
vánt, a Nemzeti Múzeum nyugalmazott fõigazgatóját és Gavlik
István helytörténészt, a Kossuth Szövetség örökös tiszteletbeli

(Folytatás a következõ oldalon!)

Felvonulás a Református Templomtól

Koszorúzás a Kossuth-emlékmûnél

Koszorúzás a Battha Sámuel-szobornál
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Vegyes érzelmekkel tértem haza 2008. április 4-én arról a la-
kossági fórumról, ahol olykor-olykor indulatosabb hangnem-
ben folyt a vita, véleményalkotás a szennyvízberuházás elõké-
szítési munkálatairól. Remélhetõ, ez csak annak tudható be,
hogy a lakosok kevés hiteles információval rendelkeztek.
Ezért megpróbálok egy pár olyan információt közreadni,
amely segítség lehet.

Vegyesek az érzelmeim a fórumon elhangzottak után, mert
teljes mértékben egyet értek azzal, hogy a lakosok egyre nehe-
zebben tudják a rájuk rótt terheket fizetni, és minden további
teher csak elkeseredést, kilátástalanságot, netán indulatot vált
ki. Ugyanakkor látnunk, tudnunk kell azt, hogy egy óriási le-
hetõség elõtt állunk, amit nem szabad elszalasztani. Soha visz-
sza nem térõ fejlõdés elõtt áll községünk. Ugyanis a Tápió-
menti Területfejlesztési Társulás Szennyvízprojektje elindult!
A társulásban lévõ 20 település közösen pályázatot nyújt be az
Európai Uniós Alapú Környezet és Energia Operatív Prog-
ramjára.

A pályázat célja, hogy megvalósuljon ezeken a települése-
ken egy megközelítõleg 36 milliárd forint összköltségû beru-
házás, mely biztosítaná a korszerû szennyvízelvezetést és -tisz-
títást. (Ennek kb. 80 %-a pályázati, 20 %-a önerõbõl valósul-
na meg. De ha nincs pályázat, esély sincs az összegre!)

Véleményem, hogy ebbõl a pályázatból településünknek
nem szabad kimaradni! Szükségünk van erre a környezetvé-
delmi beruházásra, a csatornára, egyrészt az egészségünk, kör-

nyezetünk védelmében, másrészt így esélyt adunk községünk-
nek az uniós pályázatokon való részvételre. Itt a haladást, a
kor követelményeinek való megfelelést kell nézni, és azt a
mérhetetlen környezetszennyezést kell számba venni, hogy
milyen beláthatatlan következményei lesznek annak, ha a
szennyvíz tovább fertõzi, mérgezi a talajt. Mi lesz, ha idõvel le-
jut az ivóvizet adó rétegekbe is? Gondoljunk csak ebbe bele!

Uniós ország vagyunk, ezért a csatornának elõbb-utóbb
meg kell épülnie, mert követelmény! Nem mindegy azonban,
hogy községünk hogyan vesz részt benne. Rajtunk múlik. Vá-
laszthatunk! Vagy pályázunk a 20 településsel együtt, vagy ki-
maradunk, és végleg lemaradunk, mert egyedül egyetlen tele-
pülés sem tudja megvalósítani a csatornázást. Nem beszélve
arról, hogy az önkormányzatok már mennyi pénzt hozzáadtak
ehhez a beruházáshoz. Hiszen az eddigi elõkészítõ munkála-
tokkal felmerülõ költségek (tervezési, közbeszerzési, engedé-
lyezési stb.) a települések költségei.

A pályázat beadásakor, az uniós pályázati feltételeknek
megfelelõen, a lakossági hozzájárulás meglétét hitelt érdemlõ-
en igazolnunk kell.

Elõször tehát az a feladat, hogy a települések részvételével
megalakuljon a víziközmû-társulat. Ebben a szakaszban va-
gyunk most, ez szervezõdik településünkön. Azonban a társu-
latszervezés feltétele, hogy az érdekeltek (20 település) leg-
alább kétharmad része támogassa azt. Ezért lenne jó, ha tele-
pülésünk is teljesítené ezt az arányt. Ezt követõen azt kell el-

elnökét. Köszöntöttem továbbá Basa László tanár urat és Fü-
löp Tibort, akik a Magyar Hagyományõr Világszövetség kép-
viselõi, önzetlen és fáradhatatlan aktivistái. Katona Tamás
méltatta a történelmi eseményeket, élvezetesen, érdekesen is-
mertette és elemezte a sokféle huszárviselet jellegzetességeit.
Gedai István örömét fejezte ki a sok megjelent kisdiák, tanár,
szülõ és érdeklõdõ láttán. Beszélt a szülõk és pedagógusok

napjainkban igen nagy felelõsségérõl, a gyermekek erkölcsi
nevelésével és a hagyományok tiszteletével kapcsolatosan. Az
eseményt záró Himnusz után a diákok frissensült pogácsával
vendégelték meg – mintegy útravalóul – a lovas huszárokat,
akik Kókán keresztül Isaszegre haladtak tovább a tavaszi had-
járat útvonalán.

Fodor Zoltán polgármester

Ünnepi szónokok

A csatorna, mint környezetvédelmi beruházás
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Jelen voltak: Fodor Zoltán polgármester, Baloghné Kovács
Magdolna, Békési Mihályné, Burgyán Benõ, dr. Hajnal Károly,
dr. Hashim Mohamed Sayed, Karai Istvánné, Kele Sándorné,
Kissné Pásztor Éva, Patócs István János, Skoda Ferenc, Vajonné
Baranyi Julianna, Varga Tibor Róbert képviselõk.
Napirendi pontok:

1.) Az önkormányzat és intézményei 2008. évi költségvetés-
ének elfogadása, rendeletalkotás

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
2.) Szentmártonkáta Község Önkormányzata az önkormány-

zat vagyonáról és a vagyonnal való gazdálkodás szabálya-
iról szóló, 9/2007. (VI. 07.) sz. rendelet módosítása

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna
3.) Önkormányzati ingatlanok (Szentmártonkáta, Jókai Mór

u., Fürst Sándor u., Bajcsy–Zsilinszky u. végén található te-
lek) értékesítésére kiírt pályázatok eredményeirõl döntés

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna
4.) Közlekedési táblák elhelyezésérõl döntés (Dózsa György

út, Sport u. és Liget u. keresztezõdése)
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

5.) Dérizó Kft. hirdetõberendezés elhelyezése iránti kérelme
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

6.) A Nagykátai Zsaru SE utánpótlás Karate Klub bérleti díj
megállapítása iránti kérelme
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

7.) Tápiómenti Települések Csatornamû Vízgazdálkodási
Társulat létrehozásával kapcsolatban döntés

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
8.) Egyebek

Az elsõ napirend keretében elfogadták a település 2008. évi
költségvetését, amelynek eredményeként 9 igen és 4 nem sza-
vazattal maradt a tiszteletdíj. (A jegyzõkönyvben elolvasható,
ki hogyan szavazott).

A második napirendnél a következõ rendelet született:

Szentmártonkáta Község Önkormányzat
6/2008. (III. 03.) sz. rendelete
Az önkormányzat vagyonáról

és a vagyonnal való gazdálkodás szabályairól szóló,
9/2007. (VI. 07.) sz. rendelet módosításáról

Szentmártonkáta Község Önkormányzat Képviselõ-testülete
a helyi önkormányzatokról szóló, 1990. évi LXV. törvény 16. §
(1) bekezdésében, valamint az államháztartásról szóló, 1992.
évi XXXVIII. törvény 108. § (1) bekezdésében kapott felha-
talmazás alapján, az alábbi rendeletet alkotja.

1. §
A rendelet 16. § (5) bekezdése, (6) bekezdése változik, és (5)
bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép.

(Folytatás a következõ oldalon!)

dönteni, hogy ki, hogyan tudja a lakossági hozzájárulást meg-
fizetni. Azt kell az egyes családoknak, ingatlantulajdonosok-
nak eldönteni, hogy egy összegben fizeti a Társulás által meg-
határozott és megszavazott 265000 Ft-ot akkor, amikor a be-
ruházás megvalósul, vagy igénybe veszi az állami támogatást
biztosító lakástakarék-pénztár által javasolt kedvezményeket.
Így ingatlanonként havonta 1960 Ft-ot kell fizetni 100 hóna-
pon keresztül, mely összesen 196 ezer Ft. De hogy lesz ebbõl
265 ezer? A befizetett összeg + annak kamatai + 30% állami
támogatás. És mikor kell elkezdeni fizetni? Amikor megala-
kul a víziközmû-társulás. A szerzõdéskötést egy miskolci szék-
helyû cég, az N-Alexander Kft. nyerte el, így településünkön is
õk végezték szombat, vasárnap, ezt követõen a kijelölt helyen
és idõpontban a szerzõdéskötéseket.

Felmerül a kérdés, mi van akkor, ha valaki nem kíván a
szennyvízberuházáshoz csatlakozni? Ha a 20 településen meg
lesz a kétharmados többség, akkor mindenki számára kötele-
zõ lesz a hozzájárulást megfizetni, ami adók módjára behajt-
ható. Ha mégsem köt rá valaki, akkor legkésõbb a tisztító mû-
ködésétõl számítva a lakosnak igazolnia kell, hogy zárt, szivár-
gásmentes szennyvíztározóval rendelkezik, és amennyi ivóvi-
zet használ, annyi szennyvízrõl kell számlával igazoltan ren-
delkeznie, hogy tisztítóba szállíttatta a szennyvizét. Amennyi-

Felhívás
A társulás szervezésével megbízott N-Alexander Kft. munka-
társai szombaton és vasárnap felkeresték az ingatlantulajdo-
nosokat a szükséges papírmunka elvégzése végett. Valószínû
azonban, hogy nem tudtak minden utcába, minden ingatlan-
tulajdonoshoz eljutni, ezért felhívjuk a kedves Lakosok figyel-
mét (azokat is, akik nem voltak otthon, amikor felkeresték
õket), hogy belépési szándékukat jelezhetik továbbra is a pol-
gármesteri hivatalban, a Családsegítõ Szolgálat irodájában,
Sutus Istvánnénál. Telefon: (30) 850-23-23 vagy 462-466.
Ügyeleti idõ: hétfõ 12.00–16.00

kedd 9.00–16.00
péntek 9.00–13.00

ben mégsem rendelkezik zárt szennyvíztisztítóval, akkor talaj-
terhelési díjat kell fizetnie, és különféle szankciókat alkalmaz-
nak.

Úgy gondolom, a mindenki számára elõnyösebb és kom-
fortosabb megoldás az lesz, ha elõtakarékossággal vagy anél-
kül, de kapcsolódik ehhez a rendszerhez.

Kele Sándorné

Beszámoló a képviselõ-testület 2008. február 28-án tartott ülésérõl
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„(5) A képviselõ-testület dönt a vagyontárgy minimális érté-
kesítési, hasznosítási összegérõl. A versenyeztetési eljárás
lefolytatását, a nyertes pályázó kiválasztását a polgármes-
ter hatáskörébe utalja.”

2. §
A rendelet 2. számú melléklet III. pontja, az ajánlatok felbon-
tása, pályázatok értékelése szövegrész 1.) pontja helyébe az
alábbi rendelkezés lép:
„1.) A pályázók ajánlatainak felbontásánál a polgármester,

jegyzõ és az illetékes köztisztviselõ, valamint az ajánlatte-
võk vagy meghatalmazottaik vannak jelen.”

3. §
A rendelet 2. számú melléklet III. pontja, a pályázat nyertesé-
nek kiválasztása szövegrész 1.) pontja és 4.) pontja helyébe az
alábbi rendelkezés lép:
„1.) A pályázat nyertesének kiválasztására a polgármester jo-

gosult.
4.) A polgármester a pályázat nyertesére vonatkozó döntést

a pályázati kiírásban meghatározott idõpontban és mó-
don kihirdeti.”

4. §
A rendelet 2. számú melléklet III. pontja, a szerzõdéskötés szö-
vegrész 1.) pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép:
„1.) Szerzõdés azzal a pályázóval köthetõ, akit a polgármester

a pályázat nyertesének nyilvánít.”
5. §

A rendelet 2. számú melléklet IV. pontja, az árverési hirdet-
ménynek tartalmaznia kell szövegrész 6.) pontja helyébe az
alábbi rendelkezés lép:
„6.) …tájékoztatást arról, hogy az árverésre annak idõpontját

megelõzõ napig hol lehet jelentkezni.”
6. §

1.) A rendelet kihirdetése napján lép hatályba.
2.) A rendelet kihirdetésével egyidejûleg, a rendelet 2. számú

melléklet III. pontja, az ajánlatok felbontása, pályázatok ér-
tékelése szövegrész 3.) pontját hatályon kívül helyezi.

Szentmártonkáta, 2008. február 28.
Dr. Illés Zsuzsanna Fodor Zoltán

jegyzõ polgármester
A harmadik napirendnél, mivel pályázat nem érkezett be, új-
ra a kiírás mellet döntöttek.
A negyedik napirendnél Kele Sándorné alpolgármester tájé-
koztatta a jelenlévõket a Magyar Közúttal történt megbeszé-
lésérõl. Õk az utca egyirányúsítását javasolták, s akkor a busz-
megálló visszakerülhet az eredeti helyére.

Burgyán Benõ képviselõ elmondta, hogy az utca gépkocsi-
val rendelkezõ lakosai ezzel nem értenek egyet. Végül a kö-
vetkezõ határozat született:

40/2008. (II. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete a Kos-
suth L. u. és Dózsa Gy. út mellett áthelyezett buszmegálló-
tábla ügyében az alábbi döntést hozta:

A Kossuth L. utca és Rózsa utca keresztezõdésénél, a 31-
es fõútig terjedõ önkormányzati útszakaszt egyirányúsítja.

Felkéri a polgármestert, hogy a szükséges KRESZ-táblák
kihelyezésérõl gondoskodjon.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

Az ötödik napirendnél az alábbi rendeletmódosítás született:

Szentmártonkáta Község Önkormányzat
7/2008. (III. 03.) sz. rendelete
a környezetvédelemrõl szóló,
10/1997. (V. 29.) sz. rendelet

módosításáról
Szentmártonkáta Község Önkormányzat képviselõ-testülete a
helyi önkormányzatokról szóló, 1990. évi LXV. törvény 16. §
(1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján az alábbi ren-
deletet alkotja.

1. §
A rendelet 5. számú melléklet 1. pontja helyébe az alábbi ren-
delkezés lép.

(Közterület-használati díjtételek)
A közterületbe 10 cm-en túl benyúló üzlethomlokzat, ki-
rakatszekrény, üzleti védõtetõ, hirdetõberendezés, cég-
és címtábla 1000 Ft/m2/hó

2. §
1.) A rendelet kihirdetése napján lép hatályba.
2.) A rendelet hatályba lépésével egyidejûleg Szentmárton-

káta Község Önkormányzat 24/2007. (XII. 04.) sz. rende-
letének 1. pontja hatályát veszti.

Szentmártonkáta, 2008. február 28.
Dr. Illés Zsuzsanna Fodor Zoltán

jegyzõ polgármester

A hatodik napirendnél Burgyán Benõ javasolta, hogy ne le-
gyen bérleti díj, így ennek eldöntését a következõ ülésre ha-
lasztották.

A hetedik napirendnél a következõ képviselõk vállalták a csa-
tornamû kialakításával kapcsolatos képviseletet: Fodor Zol-
tán polgármester, Kele Sándorné alpolgármester, Baloghné
Kovács Magdolna, Karai Istvánné, Patócs István János, Vajon-
né Baranyi Julianna.

Az „Egyebek”-nél dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ bemutatta azt a
mintairatot, amely szerint meg lehet kötni, illetve be lehet fi-
zetni a csatorna-hozzájárulást. Errõl április 4-én a közmeg-
hallgatáson, a cég képviselõi részletes tájékoztatást adnak.

Ezek után a képviselõk a következõ határozatot hozták:

44/2008. (II. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete felhatal-
mazza Kele Sándorné alpolgármestert, hogy Fodor Zoltán
polgármestert – mint fejlesztésitanács-tagot – akadályoztatása
estén teljes jogkörrel képviselje a Tápió-vidéki többcélú Kis-
térségi Társulás kistérségi fejlesztésitanács-ülésén.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtéte-
lére
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

Végül a polgármester az ülést bezárta.
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Jelen vannak: Fodor Zoltán polgármester, Baloghné Kovács
Magdolna, Békési Mihályné, Burgyán Benõ, dr. Hajnal Károly,
Karai Istvánné, Kele Sándorné, Kissné Pásztor Éva, Vajonné
Baranyi Julianna, Varga Tibor Róbert képviselõk.

Napirendi pontok:
1.) A Tápió Vízmû Kft. kérelme az üzemeltetõi szerzõdés

meghosszabbítására
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

2.) A menetrend szerinti helyi autóbusz közlekedésre pályá-
zat kiírására javaslat

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
3.) Egyebek

Az elsõ napirendnél a döntést a következõ ülésre halasztotta a
testület.

A második napirendnél pályázat kiírására született határozat.

Az „Egyebek”-nél a polgármester ismertette, hogy korábban a
Kékesbusz Kft. alkalmazásában álló két sofõr járt nála, és kér-
ték, kerüljön ismertetésre, õket nem elbocsátották, hanem kö-

zös megegyezéssel jöttek el. Ezt Kiss Tibor úr is megrõsítette,
és elmondta, a sofõrök jelezték felé, hogy nem találták meg
számításukat, míg a másik oldalról több lakossági panasz volt
rájuk, ezért közös megegyezéssel elváltak útjaik.

Burgyán Benõ ismételten felhívta a figyelmet arra, hogy
sok háztartásban, még családok esetében sem gyûlik össze a
heti 50 liter szemét, ezért kéri más megoldás kidolgozását.

Fodor Zoltán polgármester tájékoztatta a jelenlevõket,
hogy a Bacsó Béla úti kerékpárútra 35 millió vissza nem térí-
tendõ támogatást nyert a település.

Kele Sándorné alpolgármester megkérdezte, hogy a Kos-
suth Lajos és a Rózsa utca egyírányúsítása ügyében történt-e
intézkedés.

A polgármester elmondta, hogy még konkrét intézkedés
nem történt, de megbízza az alpolgármestert az ezzel kapcso-
latos ügyek elvégzésével.

Ezután a polgármester az ülést bezárta.
A jegyzõkönyvek megtekinthetõk a könyvtárban.
Összeállította: Kissné Pásztor Éva

Mit jelenthet nekünk a Leader-program?

Nem tudom, ki mennyit hallott már a Leaderrõl, ezért pár szó-
ban bemutatom. Francia eredetû mozaikszó, melynek jelenté-
se: közösségi kezdeményezés a vidék gazdasági fejlesztése ér-
dekében.

A Leader az Európai Unió vidékfejlesztés politikájának egy
sajátos módszere, eszköze. Segíti a vidéki szereplõket – közszfé-
ra (önkormányzat), vállalkozói szféra, civil szféra –, és lehetõsé-
get ad a településeknek, hogy a fent említett partnerségre épít-
ve részt vehessenek a településfejlesztési folyamatokban. A leg-
fontosabb kulcsszó, hogy alulról jövõ kezdeményezéseket támo-
gat a program. Ennek az az elõnye, hogy a projektek a helyi la-
kosok tudásán, helyismeretén, kreativitásán, ötletein alapulnak.
Mindehhez elengedhetetlen feltétel az összefogás.

Mivel községünk is bekapcsolódott a 2007-2013-ig terjedõ
Leader-programba, és tagja a HAJT-A CSAPAT Akciócso-
portjának, így lehetõségünk van a kínálkozó pályázatokon va-
ló részvételre. 2008. április 3-án mintegy 90-100 vállalkozót
hívtunk össze, hogy ismertessük a lehetõségeket és felvázoljuk
a tennivalókat. Sajnos kevés volt a vállalkozói érdeklõdés,
nem sokan jöttek el.

Itt említem meg, hogy az elõzõ Leader-programban a Tá-
pió vidékérõl már 4 település (Farmos, Tápiószele, Tápiógyör-
gye és Újszilvás) részt vett és 75 millió forintos keretösszeggel
gyarapodhattak. Ezúton is gratulálunk nekik! Tettük számom-
ra azt bizonyítja, hogy összefogással, sok munkával beérik a
gyümölcs! Én hiszek benne! Ezért is biztatok minden vállalko-
zót, civil szervezetet (akinek szervezete bejegyzett), hogy ve-
gyen részt ebben a programban! Gazdagítsuk közösen telepü-
lésünket!

Egy apró, de nagyszerû hír

2008. április 4-én dr. Illés Zsuzsanna jegyzõnõvel látogatást
tettünk az Üllõi Civil Szolgáltató Kht. helyi foglalkoztatójá-
ban. Talán vannak olyan lakosok a községben, akik nem is tud-
ják, hogy ilyen „üzem” mûködik településünkön, ezért szólok
róla pár sorban. Még 2000. június 1-jén alapította az Üllõi
Mozgáskorlátozottak Egyesülete. A kht. non-profit szervezet-
ként mûködik, fõ tevékenysége a rehabilitációs foglalkoztatás.
Küldetése: „a megváltozott munkaképességû és fogyatékkal
élõ emberek társadalmi beilleszkedésének elõsegítése, védett

(Folytatás a következõ oldalon!)

Tájékoztató a 2008. március 13-án tartott rendkívüli ülésrõl

KÖZÉLETI HÍREK

Tisztelt Lakosok!
Mint ahogyan azt már tapasztalhatták, minden hónap elsõ hétfõjén fogadóórát tartok a polgármesteri hivatalban. Legközeleb-
bi idõpont 2008. május 5-én 16.30-tól 18.30-ig. Várom a kedves lakosokat közérdekû problémáikkal, javaslataikkal, véleménye-
ikkel!

Kele Sándorné alpolgármester
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Helyi újságunk márciusi kiadását kíváncsian olvastam, benne
polgármester úr tájékoztatóját, amely lapunk elõbbi számában
megjelent írásomra is reagált. Cikkem megjelenése óta engem
is többen megkerestek, személyesen és telefonon egyaránt,
egyetértésüket fejezve ki, valamint, hogy pontosan gondolata-
ikat fogalmaztam meg.

A félreértések elkerülése érdekében írok ismét. Hiszen a
gyógyszertári bonyodalmaknál magam is félreértettem a le-
bontásra való utalást, ami a kerítésre vonatkozott. Örülök,
hogy rendezõdik az ügy. Örömmel és megelégedéssel olvas-
tam azt is, hogy dr. Csák Mária orvosnõnk életpályáját (tõlem
függetlenül is) településünk vezetõi és testülete kitüntetésre
érdemesnek tartotta, és azóta már községünk díszpolgára!
Példát mutatva arra, hogy a több évtizedes munka, az embere-
kért végzett szolgálat megbecsülni való értékünk. Meggyõzõ-
désem, hogy mindannyian településünk javát akarjuk. A dol-
gok közös, sokoldalú átgondolása, javaslatok kialakítása segí-
ti a végsõ, legmegfelelõbb döntés kialakítását.

A szolgáltatás igénybevételével
arányos, igazságos közteherviselés

Ez az alapgondolata az elsõként tárgyalt, a hulladék gyûjtésé-
rõl és szállításáról írt témának.

A közszolgálati díj ingatlanonkénti kötelezõ, minimum 50 l
,max. 11 kg-os alsó határát ítéltük túl soknak, amely az egyedül
élõ – többnyire nyugdíjas – embereknek 4x-es (I.), a két fõs

háztartásoknak 2x-es drágulást hozott csaknem a korábbi díj-
hoz viszonyítva. Ugyanakkor nem gyûlik össze 50 l, max. 11 kg
hulladék hetente, egy fõ esetén még havonta sem. Az ingatla-
nonkénti 4-5 fõ, ahol már valóban összegyûlhet 50 l, max. 11 kg
hulladék, ha nem is jelentõsen, de kevesebbet fizet, mint ko-
rábban, pedig a szállítás jóval messzebbre történik, és a hulla-
dékot elõkezelik, tárolják, hasznosítják vagy ártalmatlanítják.

Az igazságosabb közteherviselésre javaslatot is tettem az
alapdíj (a begyûjtés és a hulladékszállítás fedezésére, evvel
mindenki egyformán részt vállalva ebben a fontos közszolgál-
tatásban) és a mennyiségi díj (a valós szükségletek szerint, ru-
galmasan) kialakításával.

Természetesen nem ahhoz ragaszkodom, hogy az általam
javasoltak kerüljenek bevezetésre, biztosan ki lehet gondolni
még hasonló jó megoldást. Azt is megértjük, hogy egy folya-
matban vagyunk benne, az egész rendszer most alakul ki. A
változásnak, korszerûsítésnek itt van az ideje. A falvak határá-
ban, közelében kialakított szemétlerakók szennyezik értékes
földjeinket, egyben kivonva e területeket a termelésbõl is. Be-
zárásuk indokolt. Így az új Hulladékgazdálkodási Rendszer-
hez való csatlakozás minõségi változást hozott e területen, a
környezetvédelmi elõírásokkal összhangban.

Bízom benne, hogy a helyzet újragondolásával elõbb-utóbb
módosításra fog kerülni a jelenlegi önkormányzati rendelet
[26/2007. (XII. 21)] összhangban az idevonatkozó kormány-
rendelettel, hogy a közszolgáltatási díj arányos legyen a szol-
gáltatás igénybevételével, mindannyiunk megelégedésére.

foglalkoztatással vagy integrált munkaerõpiacra való juttatás-
sal önálló életminõség javítása, az önálló életvitel elérése ér-
dekében. 2001 júliusától kiemelt célszervezetként mûködött,
2007. július 1-jétõl a Szociális és Munkaügyi Minisztériummal
megkötött védett szervezeti szerzõdésben foglaltak szerint
folytatja mûködését. A Védett Szervezetek Országos Szövet-
ségének a tagja, 2002 májusától közhasznú besorolással ren-
delkezik.

S hogy milyen tevékenységet végez? Ott jártunkkor a két
helyi vezetõ készségesen mutatta be az ott folyó munkát. Az
aktualitástól függõen végeznek különféle gépi és kézi csoma-

golási munkát, nyomdai elõkészítõ és befejezõ, valamint egy-
szerû papíripari munkát. Éppen akkor mûvirágok összeszere-
lése, csomagolása, valamint dísztasakok készítése folyt. A dol-
gozók tiszta környezetben, jó légkörben dolgoztak. Szívesen
beszéltek munkájukról. Láthatóan jól érzik magukat a kis kö-
zösségben. Örülnek és hálásak azért a lehetõségért, hogy itt,
helyben kaptak munkát! Jó lenne, ha minél több helybeli csök-
kent munkaképességû kaphatna itt kereseti lehetõséget. Kö-
szönjük, hogy ott lehettünk, szétnézhettünk, s köszönjük a
kedves fogadtatást.

Kele Sándorné

MAJÁLIS A SPORTPÁLYÁN
Az elõzõ évhez hasonlóan idén is megrendezés-
re kerül a sportpályán 2008. május 1-jén 10
órai kezdettel a MAJÁLIS!

Gazdag program: sütés-fõzés, különféle ver-
senyek, bemutatók, focimérkõzések és egyéb
szórakozási lehetõségek várják a Kedves Lako-
sokat és minden érdeklõdõt! Részletes prog-
ramról plakátokon tájékoztatjuk Önöket.

Szeretettel hív és vár mindenkit
a Sportkör Vezetõsége

Felhívás!

Május elsején, majálisi elõprogramként futóversenyt hirdetünk 9 órai
kezdettel felnõtteknek és gyerekeknek egyaránt, melynek célja a lakosság, a
közösség megmozgatása, a sportolás, az egészséges testmozgás elõsegítése.
Nevezés a helyszínen, a sportpálya elõtt, Kele Sándorné és Vajonné Baranyi
Julianna szervezõknél.

• futóverseny gyerekeknek és felnõtteknek sík terepen
• terepkerékpározás távteljesítéssel

Nevezési és versenyfeltételekrõl érdeklõdni a Sportkör vezetõségétõl lehet.
a Sportkör vezetõsége

Közös dolgainkról
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Miért érné meg
bérelt Egészségügyi Centrumba

összevonni egészségügyi alapellátásunkat?

Az Egészségügyi Centrummal kapcsolatban voltak és vannak
kételyeim. Melyek azok az elõnyök, amelyek ellensúlyozzák
hátrányait? Önkormányzatunk vezetõi lapunk számaiban ar-
ról értesítenek, hogy igen sokan, rengetegen fogadják pozití-
van az Egészségügyi Centrum tervét. Mi az igen sok, a renge-
teg? (az „egyfolytában való ostromlás”-ról nem is szólva!). Ha
már 500-an visszajeleztek – ahány példányszámban újságunk
megjelenik – ami nem kevés, településünk több mint 5000 fõs
lakosságához viszonyítva ez csupán 10%, és vajon tisztában
vannak-e a részletekkel is?

Tévhitek: az Egészségügyi Centrum olyan jól hangzik, és
azt sugallja, hogy ott minden van, családorvosi és szakorvosi
ellátás egyaránt. Ez azonban tévedés, a községi önkormány-
zatnak az egészségügyi alapellátás biztosítása a feladata, erre
van törvényben foglalt kötelezettsége (helyi önkormányzatok-
ról szóló, 1990/LXV. tv.). Sokan nincsenek tisztában ezekkel a
tényekkel, hogy ugyanaz lesz, mint eddig, csak egy helyen és
nem saját tulajdonban, hanem szerzõdés alapján, bérlemény-
ben. Nem emelné az egészségügyi ellátás színvonalát, de nagy-
fokú és hosszú távú mûködtetési és pénzügyi kockázattal jár-
na az Egészségügyi Centrumba való tömörítés.

Egy szerzõdést fel lehet bontani, bármilyen jogi garanciák
is vannak beleépítve. A 99 évben ez is benne van! A jelenlegi
orvosi rendelõk és lakások meg már más használatra kerülve
nem adnak lehetõséget a visszaútra. Nem szabad megfeled-
keznünk arról sem, hogy orvost hosszú távra csak lakás bizto-
sításával kaphatunk.

A gyermekorvosi szakrendelés beindításával mindenki
egyetért, de a centrum nélkül is meg lehet valósítani (pl. a volt
gyógyszertárban), amennyiben van az önkormányzatnak erre
anyagi fedezete, és sikerül szakorvost találni, aki felvállalja a
feladatot.

A centrum megközelíthetõsége kiterjedt településünk tá-
volabbi részein élõknek változatlanul elõnytelen lenne. A je-
lenlegi, két helyen mûködõ ellátás jobban szolgálja települé-
sünk lakosságát. (Tudomásomra jutott az is, hogy már most
többen Nagykátára vitték át TAJ-kártyájukat és oda járnak or-
voshoz – Újtelep).

A második gyógyszertár kialakítása a centrumban – ki-
mondva, kimondatlanul többen ezért is pártolják az Egészség-
ügyi Centrum tervét, olcsóbb gyógyszerárakat remélve. A tá-
mogatott gyógyszerek árát központilag határozzák meg, a
vény nélkül kaphatók ára bár nem kötött, de maximált árukat
ezeknek is elõírják (az ún. Gyógyszergazdaságossági törvény
alapján).

A centrumba tömörülés nem szolgálja településünk la-
kosságának reális szükségleteit. A Szirt-Invest Befektetõ és
Vagyonkezelõ Kft. számára elõnyös a potenciális vevõk ösz-
szegyûjtése. Ha megvalósul a kft. terve, és létrejön a gyógy-

szertári hálózata, egyáltalán nem biztos, hogy a gyógyszer ol-
csóbb lesz, sõt már láncszerûen diktálhatja akár a magasabb
árakat is. A Szirt-Invest Befektetõ és Vagyonkezelõ Kft, mint
neve is kifejezi, befektet és vagyont kezel, azaz hasznot akar
kihozni az Egészségügyi Centrumból, nem a jótékonykodás
vagy a szakmai elhivatottság vezérli. Tehát, amirõl itt kõke-
ményen szó van, a profit.

Cikk a HVG-ben
a Szirt-Invest Befektetõ és Vagyonkezelõ Kft.-rõl

Végül, de nem utolsósorban, szeretném fölhívni a figyelmet a
HVG 2008. január 23. számában megjelent cikkre, amely „Tit-
kos recept” címmel jelent meg a vállalkozói egészségház-háló-
zatról és a Szirt-Invest Befektetõ és Vagyonkezelõ Kft.-rõl (a
könyvtárban megtalálható).

A kft. nagyon sok kisvárosi önkormányzatot környékezett
meg evvel a meseszerû ajánlattal. A Szirt-Invest más céggel
együttmûködve valósítaná meg az egészségházakat, amelyek
vezetõjére 2006-ban és 2007-ben is büntetést szabott ki a Pes-
ti Központi Kerületi Bíróság (!).

A cikk írja: „Sejtések szerint az Egészségügyi Centrumok
tervei az egészségbiztosítás átalakításával és uniós támogatá-
sokkal van összefüggésben.” Ezt nagyon tagadták, de honnan
lenne egyszerre ennyi pénz, mint a táblázatban látható, amely
a Szirt-egészségházakról tárgyaló településeket (12) mutatja.
Igen hasznos lenne, ha önkormányzatunk által kialakított bi-
zottság kapcsolatba lépne a fóti és a kiskunhalasi önkormány-
zatokkal (ahol problémák voltak, ill. meg is akadtak a tárgya-
lások, hogy kellõ körültekintéssel még több információt sze-
rezzenek, és mások hibájából okuljunk).

A cikk taglalja, hogy pl. a fóti szerzõdés szerint: „…azon-
nal megszûnik például az önkormányzat használati joga, ha
csökken a praxisok száma, vagy ha az orvosok nem költöznek
be idõben az új épületbe. Ha így szûnne meg a szerzõdés, a te-
lepülésnek meg kell vennie az egészségházat, és 25 millió fo-
rintos meghiúsulási kötbér terheli.”

A Szirt-Invest biztos, hogy jól informált, és feltételezhetjük
az elõnyös uniós támogatások megszerzését is. „Az üzleti
konstrukció meglehetõsen bonyolult, az ellenzõk szerint egye-
nesen átláthatatlan.”

A cikk felvetheti a kérdést mindenki számára, hogy vajon
érdemes-e egy vállalkozó kényének-kedvének kiszolgáltatni
községünket, méghozzá túlságosan hosszú idõre.

Gondolkozzunk távlatokban; saját tulajdonú ingatlanja-
inkban mi lehetne fontosabb, mint egészségügyi alapellátá-
sunk biztosítása!? Létesítményeinket ne éljük fel, hanem õriz-
zük, ápoljuk, fejlesszük! Utódainkra ne egy bizonytalan státu-
szú bérleményt hagyjunk, hanem megteremtett értékeinket.

Településünk számára semmi nem lehet elõnyösebb, mint-
ha dolgainkat – függetlenül mástól, feltételek nélkül – saját
kezünkben tartjuk.

Hajnalné dr. Pátkai Zsuzsanna



SZENTMÁRTONKÁTAI ÚJSÁG 2008. április

10 –––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––

KÖZÉLETI HÍREK

Köszönetnyilvánítás
Ezúton mondunk köszönetet mindazoknak, akik
részt vettek Férjem, Édesapánk, Nagyapánk temeté-
sén 2008. március 19-én.

A gyászoló Varga család

2008. április 3-án örömteli élményben volt részem a községi
könyvtárban. Ekkor került megrendezésre, a könyvtár szerve-
zésében, a Mátyás Király-mesemondóverseny. Településünk
mindkét iskolája, az Arany János Általános Iskola és a Székely
József Református Iskola, képviseltette magát. A versenyre
összesen 17 fõ 3. osztályos és 9 fõ 4. osztályos tanuló nevezett
be. Ott voltak a rendezvényen a felkészítõ tanító nénik is, és
több szülõ is elkísérte gyermekét. Így népes hallgató közönség
élvezhette a tanulók Mátyás királyról szóló meséit. Zsûriel-
nökként úgy értékeltem ezt a délutánt, hogy mindnyájan nyer-

tesei voltunk. A tanulók egytõl egyig azért, mert a felkészülés
során, heteken, napokon keresztül találkozhattak Mátyás ki-
rály szellemiségével, megismerkedhettek erkölcsi nézeteivel,
igazságérzetével. Példát láthattak maguk elõtt a mesék kap-
csán igazságszolgáltatásból, becsületességbõl, a szorgalmas
munka jutalmából, de példaként állt elõttük a lustaság, go-
noszság, a hazugság és annak következményei is. S mindez tré-
fás, mókás szövegkörnyezetbe ágyazva. Mi, felnõttek pedig
azért voltunk nyertesei ennek a délutánnak, mert gyönyörköd-
hettünk 26 kisdiák meséjében. Hallhattunk szép magyar be-

Köszönetnyilvánítás

Ezúton szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak,
akik osztoztak családunk fájdalmában, s részt vettek sze-
retett Édesanyám, Anyósom, Nagymamánk temetésén.

A gyászoló Fodor család

Április 14., hétfõ

• A kifizetõ, munkáltató eddig fizeti meg az általa levont kü-
lönadó- és személyijövedelemadó-elõleget, vagy magát a le-
vont személyi jövedelemadót. Szintén eddig fizeti meg a járu-
lékokat: az egészségbiztosítási és nyugdíjjárulékot, a magán-
nyugdíj-pénztári tagdíjat, a fizetendõ társadalombiztosítási já-
rulékot, az egészségügyi hozzájárulást, az egyszerûsített közte-
herviselési hozzájárulást, a munkaadói és munkavállalói járu-
lékot, a baleseti járulékot, a START-kártyával rendelkezõ fog-
lalkoztatott után a 0/15/25% járulékot, korkedvezményre jo-
gosító munkakört betöltõ személy után a korkedvezmény-biz-
tosítási járulékot. Az egyéni vállalkozó és a társas vállalkozó
után a vállalkozás eddig fizeti meg a vállalkozói járulékot. E
kötelezettségekrõl a foglalkoztató a 0808-as, az egyéni vállal-
kozó magáról a 0858-as számú bevallást adja be, kizárólag
elektronikus formában.
• A kiegészítõ tevékenységet végzõ egyéni vállalkozó az

egészségügyi szolgáltatói járulékot eddig fizeti meg.
• A biztosított õstermelõk is a 0858-as számú adóbevallást
adják be elektronikus úton a negyedévente fizetendõ járuléka-
ikról.
• Az egyéni vállalkozó április 12-ig fizeti be az elõleget, akár
az általános szabályok szerint, akár átalányadóval adózik. Az
evás vállalkozások is most fizetik be a negyedéves elõleget.

Április 15., kedd

• Az ÁFA-törvényben meghatározott új közlekedési eszközt
értékesítõ adózó a 0888-as számú nyomtatványon adatszolgál-
tatást ad.

Április 21., hétfõ

• Havi és negyedéves társasági adóelõleg befizetése, havi be-
vallók részérõl környezetvédelmi termékdíj befizetése, játék-
adó befizetése és bevallása a 0878-as bevalláson, havi és ne-
gyedéves ÁFA befizetése és bevallása, 0801-es havi és negyed-
éves bevallás benyújtása, fogyasztói árkiegészítés és költségve-
tési támogatás igénylése a 0811-es nyomtatványon. Az Euró-
pai Közösségbõl történõ beszerzés esetén meghatározott adó-
alanyok 0886-os számú bevallásának benyújtása, az Európai
Közösség más tagállamából személygépkocsinak nem minõsü-
lõ, új közlekedési eszköz beszerzésekor a közösségi adószám-
mal nem rendelkezõk 0887-es számú bevallása.

Április 30., szerda

• A környezetvédelmitermékdíj-elõleg befizetése és beval-
lása.

az APEH Közép-magyarországi Regionális Igazgatósága

Áprilisi adózási határidõk

KULTURÁLIS, EGYHÁZI ÉS SPORTHÍREK

Mátyás Király-mesemondóverseny
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szédet, ízes elõadásmódot. Megtapasztalhattuk a bátor,
talpraesett kiállást, de találkoztunk kissé bátortalan, na-
gyon izgulós kisdiákkal is, akinek még van lehetõsége az
évek során mindezt leküzdeni. A jó hangulatú, kellemes
élményt adó verseny dobogósai pedig a következõk:

3. osztályosok közül

I. helyezett: Sütõ Cintia, Arany János Iskola 3. a

Felkészítõ tanára: Fodorné Balogh Judit

II. helyezett: Végh Rebeka, Arany János Iskola 3. a

Felkészítõ tanára: Fodorné Balogh Judit

III. helyezett: Tóth Oszkár, Székely József Ref. Iskola

Felkészítõ tanára: Szabó Annamária

4. osztályosok közül

I. helyezett: Molnár Levente, Székely
József Ref. Isk.

Felkészítõ tanára: Lakiné Varga Katalin

II. helyezett: Csontos Dávid, Székely Jó-
zsef Ref. Isk.

Felkészítõ tanára: Lakiné Varga Katalin

III. helyezett: Balogh Vince, Arany János
Ált. Iskola

Felkészítõ tanára: Tóthné Vincze Ildikó

Ezúton is gratulálok a nyerteseknek, valamint minden

versenyzõ diáknak és felkészítõ tanárának. Mi pedig va-

lamennyien küzdjünk úgy a mindennapokban, hogy ne

úgy érvényesüljön a mátyási-szállóige, hogy „Meghalt Má-

tyás, oda az igazság,” hanem így: „Meghalt Mátyás, él még

az igazság!”

Kele Sándorné

a zsûri elnöke

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––

Köszönöm a felkészítõ tanárok, szülõk és a zsûri közre-

mûködését, munkáját.

Kissné Pásztor Éva

a Könyvtár és Teleház vezetõje

A versenyzõk és a közönség egy csoportja

Sütõ Cintia (3. a) elsõ helyezettnek
adja át a díjat Kele Sándorné, a zsûri elnöke

Molnár Levente (4. o.) elsõ helyezett átveszi a díjat



SZENTMÁRTONKÁTAI ÚJSÁG 2008. április

Kiadja: MIGUZA Bt., a POLGÁRMESTERI HIVATAL megbízásából
Felelõs kiadó: Szentmártonkáta Önkormányzata

Felelõs szerkesztõ: Benéné Árvai Erika
Engedélyszám: 571/1991.
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KEDVES OLVASÓK!

Kérjük, hogy közérdekû cikkeiket, továbbra is minden hónap 5. napjáig szíveskedjenek leadni a felelõs szerkesztõnek,

vagy a könyvtár dolgozóinak. Akinek módjában áll, elküldheti e-mail címünkre is (szentmartonkata@telehaz.hu).

Benéné Árvai Erika

felelõs szerkesztõ

Kedves Olvasók!
Örömmel tájékoztatom Önöket a BIBLIA-KIÁLLÍTÁS megnyitásának idõpontjáról, és a
tervezett programról.

M. Kecskés András mûvész „Töviskorona” címû táncpantomim elõadását ajánlotta fel er-
re a neves alkalomra. Mûvét Johann Sebastian Bach János Passiója és Munkácsy Mihály
híres trilógiája ihlette. A mûvész Júdás és Péter perspektívájába helyezi Krisztus szenve-
déstörténetét, és arra keresi a választ, hogy az emberek miért kiáltanak „Barabást” Jézus
helyett.
A kiállítást Galsi Árpád, a Kálvin Kiadó igazgatóhelyettese nyitja meg.
Helyszín: Arany János Általános Iskola.
Idõpontja: 2008. május 9., péntek, 17 óra.
Természetesen addig még lehet behozni Bibliát a kiállításra.

Köszönjük a segítséget.
Kissné Pásztor Éva

könyvtárvezetõ
és a Községtörténeti Baráti Kör
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